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ZPRAVODAJ 
KSČM 

KKroměřížsko 
listopad 2022 

Úvodem 
Vážené čtenářky, vážení čtenáři. 

Úvodník k povolebnímu Zpravodaji se opět nepíše lehce. Komunální volby jsou 

další z řady voleb, které nedopadly podle našich představ. Postavili jsme méně 

kandidátek, v některých obcích jsme vypadli ze zastupitelstev, v dalších jsme 

ztratili mandáty. Nikde v okrese jsme na počet mandátů neposílili. Tam, kde se 

aspoň nějaký ten mandát podařil, si jistě zaslouží gratulaci. 

To vše by nás jako stranu mělo vést k důslednému zamyšlení, co dál. Toto 

zamyšlení bychom měli provést na všech úrovních. Samozřejmě, i s ohledem na 

naše síly, rozhodně nemůžeme chtít zázraky po starších lidech, kteří v důchodu 

zaslouženě odpočívají. Ale tam, kde ještě máme trochu mladší lidi, musíme se 

zamýšlet, co můžeme dělat jinak, co lépe. Za některé kroky KSČM z poslední 

doby je strana kritizována nejen pravičáky a tvrdými antikomunisty, ale mnohdy i 

lidmi, kteří se hlásí k levici, a nejsou to lidé, kteří by měli s komunisty problém 

jen proto, že jsou komunisté. 

V roce 2023 nás nečekají volby, kde by kandidoval kandidát KSČM. Josef Skála 

nezískal dostatek podpisů. Můžeme se tak věnovat řešení vnitřních záležitostí. O 

některých z nich bude dále psát naše okresní předsedkyně Maruška Pěnčíková. 

Nemohu opomenout ani to, že volby nedopadly dobře ani v našem okresním 

městě, kde jsem byl vedoucím kandidátem já. Příčinami se ještě jistě bude zabývat 
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nově zvolená městská rada. Já na tomto místě chci deklarovat, že i když nastaly 

chyby, které jsem mohl stěží ovlivnit (zde bych připoměl slova Kateřiny Konečné, 

že volby se nezačínají chystat čtvrt roku před nimi), rozhodně neuhýbám ze 

zodpovědnosti. Říkám to, co jsem říkal vždy, tedy že vedoucí kandidát má vždy 

svůj nezanedbatelný díl zodpovědnosti za výsledek strany. 

Nicméně za důležité považuji v této chvíli poděkovat především všem, kteří 

za KSČM v komunálních volbách kandidovali. Jistě v současné době nebylo 

lehké nést svou kůži na trh a bez těchto lidí, mnohdy ochotných nestraníků, by to 

nešlo. Chtěl bych poděkovat ještě speciálně poděkovat všem, kteří pomáhali získat 

osoby ve straně a zejména osoby mimo stranu na naše kandidátky. Počet našich 

členů se snižuje, a pokud se trend zásadně neobrátí, bez nestraníků to do budoucna 

nepůjde. Nakonec chci poděkovat i všem těm, kteří v zájmu KSČM udělali pro 

volby cokoliv dalšího. 

Původně jsme také plánovali vydání předvolebního Zpravodaje začátkem září. 

Stejně jako před čtyřmi lety jsme chtěli, ať dostanou prostor především vedoucí 

kandidáti. Bohužel, v termínu poslal rozhovor pouze jediný, po termínu pár 

dalších. Zpravodaj by tak byl značně stručný. Všechny došlé rozhovory jsme tedy 

alespoň zveřejnili na okresním webu. 

V neposlední řadě bych chtěl čtenáře informovat, že ani krajský výbor v současné 

době nezahálí. Okresní výbory mají v současné době uloženo vytipovat vhodné 

kandidáty, kteří by sledovali dění v současném krajském zastupitelstvu a jménem 

KSČM se k němu vyjadřovali. Poměr jednotlivých okresů by měl být – Kroměříž 

a Hradiště po 2, Zlín a Vsetín po 1. Dle debaty s předsedou KV by měli být 

vybíráni nejúspěšnější kandidáti v komunálních volbách. 

Ing. Michal Kostka 

KSČM se ve volbách příliš nezadařilo 
Na konci září se v ČR uskutečnily komunální a senátní volby. KSČM se bohužel 

nezdařilo zvrátit sestupný trend jejích volebních výsledků. Problém byl již se 

sestavením kandidátních listin. Bylo jich méně než v minulosti, zvýšil se jejich 

věkový průměr. Počet zvolených zastupitelů na kandidátních listinách se 

zastoupením KSČM se snížil ze 1613 na 639, což je pokles o 60 %, ve Zlínském 

kraji z 68 na 14. 

V okrese Kroměříž postavily základní a městské organizace kandidátní listiny 

v 10 obcích, z toho v Hulíně společně s ČSSD (v tabulce uveden celkový výsledek 

této koalice). Z toho v 7 obcích KSČM uspěla, v každé získala pouze 1 zastupitele. 

Mimo to kandidovali v některých obcích nestraníci, kteří v minulosti kandidovali 

za KSČM. V Brusném byla zvolena Alena Janečková, ve Dřínově Miroslav Laža, 

v Počenicích-Tetěticích Pavlína Procházková, v Rajnochovicích Olga Giebelová. 
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Do senátu kandidovala KSČM pouze 8 zastupitelů z 27 možných. Nejlepších 

výsledků dosáhli Ladislav Šupina a Bohumil Smutný v obvodech Bruntál a Brno-

město, a to 7, 24 % a 6,44 %. Druhé kolo tak pro nás bylo nedosažitelné. Ve 

volebním obvodu Kroměříž KSČM nekandidovala, v rámci dohody s ČSSD, kdy 

ČSSD nestavěla protikandidáty proti našim kandidátům, přičemž nám uvolnila i 

velmi sporný obvod Hodonín. VV ÚV doporučil členům KSČM volit levicové 

kandidáty. Jedinou levicovou kandidátkou v okrese Kroměříž byla Olga 

Sehnalová, nestranička za ČSSD. Olga Sehnalová patřila celostátně 

k nejúspěšnějším kandidátům levice se 17 % a k postupu do 2. kola jí chyběly 
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necelá 2 % hlasů. Někteří členové strany bohužel jednali v rozporu s tímto 

doporučením a velmi aktivně propagovali jiné, pravicové kandidáty (zejména Janu 

Zwyrtek Hamplovou), čímž přispěli k nepostoupení právě Sehnalové. Ve 2. kole 

VV OV doporučil podpořit Lucii Pluhařovou za ANO, která prohrála rozdílem 

1 %. 

Je třeba se dále zamýšlet nad příčinami neúspěchu, nad tím, co jsme udělali špatně, 

a zejména nad tím, co můžeme udělat, aby byl výsledek lepší. Budeme proto rádi, 

pokud nám čtenáři Zpravodaje sdělí své poznatky a doporučení. 

Výsledky KSČM v jednotlivých obcích 

Obec Hlasy % 
Kandidáti 

KSČM 

Mandáty 

KSČM 

Počet 

zastupitelů 

Zborovice 860 13,31 11 1 11 

Lutopecny 334 12,23 9 1 9 

Morkovice-Slížany 1723 11,64 15 1 15 

Zdounky 1209 10,33 15 1 15 

Koryčany 1349 8,69 15 1 15 

Hulín 2382 6,37 17 1 17 

Kvasice 738 6,37 11 1 15 

Holešov 4254 4,56 23 0 23 

Kroměříž 7750 3,07 27 0 27 

Bystřice pod Hostýnem 982 1,65 12 0 21 

Zastupitelé zvolení za KSČM 

Obec Zastupitel Věk Strana 
Hlasy 

abs. v % 

Hulín Kuchařík Bohumil Ing. 59 KSČM 250 10,49 

Koryčany Vězník Karel 36 BEZPP 187 13,86 

Kvasice Špíšek František 66 KSČM 165 22,35 

Lutopecny Zahradníková Dana 67 KSČM 61- 18,26 

Morkovice-Slížany Pěnčíková Marie 42 KSČM 205 11,89 

Zborovice Drobil Přemysl 44 KSČM 136 15,81 

Zdounky Pospíšilová Michaela Mgr. 42 BEZPP 241 19,93 

Zastoupení v komisích a výborech 
Níže uvedený výčet vychází z dostupných informací a nemusí být kompletní. 
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Hulín: Bohumil Kuchařík – kontrolní výbor. Koryčany: Karel Vězník – kontrolní 

výbor (předseda). Kvasice: František Špíšek – kontrolní výbor (předseda), bytová 

komise. Lutopecny: Dana Zahradníková – sociální výbor (předsedkyně), výbor 

pro stavební dohled; Naděžda Nakládalová – sociální výbor. Morkovice: Marie 

Pěnčíková – kontrolní výbor (předsedkyně); Veronika Hanačíková – finanční 

výbor. 

Informace k vnitrostranické činnosti 
Vážené soudružky, vážení 

soudruzi. 

Jak víte, v květnu proběhl XI. 

sjezd naší strany a ten nám 

všem uložil řadu úkolů. 

Postupně se jim nejen vedení 

ÚV, ale my všichni začínáme 

nějakým způsobem věnovat a 

naplňovat je. Jedním z nich je 

i provedení tzv. přeregistrace 

členů. Jejím cílem je zejména 

upřesnit počty členů naší 

strany, protože ne všude je 

evidence důkladně 

opravována. Ve formulářích, 

které se k vám nyní dostávají, 

jsou ale uvedeny i kontaktní 

údaje. Problém s komunikací 

je něco, s čím se dlouhodobě potýkáme. Proto bych vás všechny opravdu velice 

poprosila, ať tyto údaje vyplníte a my tak měli možnost vám rozesílat pozvánky 

na akce, důležité informace o činnosti strany, zajímavé články a podobně. Naše 

strana dělá řadu věcí, snaží se být aktivně kritická k současné vládě a současnému 

dění jako takovému, ale má velice omezený prostor, kde tyto aktivity prezentovat. 

Do médií nás pouštět nechtějí, protože kritické hlasy pro mainstream nejsou 

přijatelné. Proto nám zbývá prostor sociálních sítí, který se musíme snažit co 

možná nejvíce využít. K tomu ovšem nutně potřebujeme vaši součinnost. 

Druhou věcí, kterou po sjezdu musím zmínit, je ze Stanov daná povinnost člena 

platit členské příspěvky. Článek 87 Stanov říká, že člen KSČM platí měsíční 

členský příspěvek ve výši 0,5 % z jeho čistého měsíčního příjmu. Činnost okresní 

organizace strany je financována jen z výběru členských příspěvků. Tedy to, co 

v okrese uděláme či neuděláme, kde se odprezentujeme či jakou akci uspořádáme, 

je závislé i na každém jednom z vás. Vím, že v dnešní době, kdy se rapidně 
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zvyšují ceny všeho, od potravin, drogerie přes výdaje na bydlení až k energiím, se 

člověk dostává do situace, kdy obrací každou korunu a každý výdaj si dvakrát 

rozmyslí. Na druhou stranu, pokud nebudeme mít možnost lidem říkat, proč to 

pod vedením současné pravicové pětikoalice nebude nikdy lepší, pokud nebudeme 

moct prezentovat, jak bychom to dělali my, pak se zlepšení situace nedá očekávat. 

Pravicové vlády totiž nikdy nemyslely na obyčejné lidi. Vždy to byly levicové 

strany, které napravovaly škody, které pravice způsobila. Pokud chceme lepší 

budoucnost, musíme za ni bojovat. Prosím tedy, domluvte se s předsedy vašich 

ZO či hospodáři, v jakém intervalu vám placení členských příspěvků vyhovuje. 

Měsíčně téměř nepoznáte, že vám v peněžence ubyla padesátikoruna, protože za 

tu už si nekoupíte ani chleba. 

Děkuji vám všem za vstřícnost a přeji nám všem už snad lepší zítřky. 

Ing. Marie Pěnčíková 

Městská konference v Kroměříži – část druhá 
V minulém čísle Zpravodaje se čtenáři mohli dočíst o červencové městské 

konferenci, která rozhodla o tom, že volební městská konference by měla být 

svolána do konce října. 

Toto rozhodnutí akceptovala jak městská rada KSČM, tak okresní výbor a další 

městská konference se sešla 25. 10. 

Velká část ZO nenavrhla kandidáty na členy MěR, před jednáním tak byli 

navrženi pouze čtyři kandidáti. Delegátům MěR nebyl předložen ani žádný návrh 

volebního řádu. Dvoučlenné vedení MěR dokonce předložilo návrh usnesení, kde 

bylo navrhováno, že „městská konference nezvolila novou MěR“, a dále se přímo 

v textu odkazovala na údajné podmínky pro ustanovení MěR. Dále bylo v tomto 

návrhu OV doporučováno rozhodnout o zrušení registrace MěR. 

Jenže žádné podmínky, které by za dané situace bránily ustanovení MěR, 

neexistovaly, což bylo doloženo i příslušným 

výkladem Ústřední rozhodčí komise KSČM. 

Zástupci vedení OV na jednání konference 

deklarovali, že konference byla svolána se 

souhlasem VV OV, jak ukládá organizační řád, 

a VV OV svým souhlasem s konferencí vyjádřil, 

že má zájem vyslechnout si názor delegátů 

konference. 

Delegáti konference si tedy odhlasovali, že mají 

zájem, aby MěR nadále pracovala, a dále aby 

měla pět členů. V průběhu konference byl také 

navržen i chybějící pátý člen. Předsedou MěR 

byl zvolen Rostislav Hajda (na fotografii). 
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Členy MěR byli zvoleni Jiří Hovadík, Jaroslav Chalupa, Viktor Chrást a Michal 

Kostka. 

VV OV gratuluje nové MěR ke zvolení a vzhledem k nelehké době jí přeje 

především co nejvíce sil do další práce. 

KSČM na demonstracích proti vládě 
V poslední době se konala celá řada demonstrací proti vládě, které podpořila i 

KSČM. Z pohledu našeho regionu byla důležitá především demonstrace ve 

Vsetíně dne 19. 9. Přes dlouhodobě nepříznivé výsledky KSČM ve vsetínském 

regionu byla na demonstraci poměrně slušná účast. Z naší okresní organizace se 

zúčastnil Marie Pěnčíková, Michal Kostka, Jaroslava Pěnčíková, Jarmila 

Sedlaříková a David Prokš. 
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Významná jubilea členů strany 

Stoletá komunistka 
Když jsme s Marií Pěnčíkovou vstupovaly 

do pokoje domu ve Zlobicích na 

Kroměřížsku, nemohla jsem uvěřit tomu, 

že jdu pogratulovat stoleté dámě. Úžasné 

setkání plné zajímavého vzpomínání. 

Všechno nejlepší a hlavně pevné zdraví, 

paní Zezulová! 

Ing. Kateřina Konečná 

Funkcionáři – veteráni  
Náhoda je zajímavá věc. Zrovna před 

komunálními volbami nastala situace, kdy 

jsem měl tu čest pogratulovat dvěma veteránům komunální politiky (ale i 

stranických funkcí) k jejich životním jubileům, a to mimo jiné z pozice předsedy 

příslušné základní organizace. V září jsem se zastavil (s Marií Pěnčíkovou) u 

RSDr. Vladimíra Křemečka, bývalého kroměřížského zastupitele a předsedy OV. 

Laďa pro mě zůstává vzorem ochoty naslouchat i snahy vyjít lidem vstříc. Týden 

předtím jsme (s Rosťou Hajdou a Jardou Chalupou jako členy výboru naší ZO) 

gratulovali Zdeňkovi Lukášovi. Zdeněk je mezi členy strany na Kroměřížsku 

známý především jako bývalý předseda okresní revizní komise. Ač tedy dnes 

Kroměřížák, zapsal se i do historie obce Dolní Bojanovice. I publikace Jiřího 
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Pajera o historii této obce, jinak ke komunistům kritická, uvádí, že Dolní 

Bojanovice měly velké štěstí, že se právě Zdeněk stal předsedou MNV. Právě on 

zajistil velký rozvoj obce včetně budování kanalizace. Zdeněk sám k tomu 

skromně říká, že prostě vykonával funkci, jak se vykonávat má. Oběma tedy 

děkuji za inspirativní debaty a přeji, ať se jich zdraví a životní elán drží! 

Ing. Michal Kostka 

 

Oprava památníku Aloise Doležela 
V letošním roce mě informoval s. Pavel 

Ambrož z Kroměříže, že v Postoupkách 

je památník Aloise Doležela, který by 

potřeboval obnovu. Památník 

vybudovala po druhé světové válce 

tehdejší místní organizace KSČ 

v Postoupkách, jejímž členem byl 

s. Doležel, zastřelený nacisty. Špatně 

čitelné bylo především písmo a 

poškozená byla i fotografie s. Doležela. 

Vzhledem k tomu, že šlo o komunistický 

památník a že náklady na opravu nebyly příliš vysoké, rozhodli jsme se realizovat 

opravu z našich prostředků. S opravou byl udělen souhlas i odpovědnou osobou 

dle Evidence vojenských hrobů. Samotnou opravu pro nás realizoval výtvarník, 

písmomalíř, grafik a umělecký malíř Jaroslav Marák. Porovnání stavu památníku 

před a po obnově je vidět na přiložených fotkách. Jsme rádi, že památník 

komunisty a protifašistického odboráře se vrátil do stavu, jaký si zaslouží. 

Jaroslav Marák nám také nabídl další spolupráci na případných grafických a 

uměleckých pracích. Tuto nabídku jsme rádi přijali a věříme, že nám do budoucna 

něco přinese. 

Ing. Michal Kostka 
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Blahopřání 
Vážení přátelé, soudruzi, soudružky, 

mnozí z Vás oslavili nebo v brzké době oslaví 

narozeniny. 

Dovolte redakci Zpravodaje za nás za všechny popřát 

Vám mnoho zdraví, klidu a osobní spokojenosti. 

Všem zasíláme pomyslnou kytičku s přáním všeho dobrého. 

 

 

Září 

Havlíčková Eva - 80 

Inqvort Stanislav - 85 

Kolomazník Vítězslav - 65 

Křemeček Vladimír - 80 

Mičík Miroslav - 70 

Valkounová Drahoslava - 90 

Zezulová Ludmila - 100 

Říjen 

Churý Jaroslav - 75 

Mičola Hynek - 65 

Šebestíková Věra - 90 

Tillerová Jarmila - 100 

Listopad 

Karasová Hana - 70 

Kejnar Radomír - 75 

Kubíčková Ivanka - 75 

Menšík Miroslav - 95 

Podsedníček Ladislav - 85 

Sadilová Dagmar - 75 

Vrtělková Iva - 85 

Žůrková Jana - 70 
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Vydavatel – kontaktní údaje 
OV KSČM Kroměříž 

Hanácké náměstí 463, 767 01 Kroměříž 

Telefon: 725 646 089 (mobil – 1. místopředsedkyně OV) 

734 430 266 (pevná linka – jen v úřední hodiny) 

e-mail:  ov.kromeriz@kscm.cz (ovkscm.km@volny.cz) 

FB:  https://www.facebook.com/KSCMkromerizsko 

web:  https://kromerizsko.kscm.cz/ 

 
Pro urychlení zveřejnění článku posílejte články do Zpravodaje KSČM 

Kroměřížsko a informace k uveřejnění na webu nebo Facebooku na adresu 

majkl.kostka@seznam.cz. Na uvedené e-maily posílejte jen stranickou 

komunikaci, ne kolovací a zbytečné e-maily! Zpravodaj neprochází odbornou 

jazykovou úpravou. 

Provozní doba OV KSČM Kroměříž 
Před návštěvou doporučujeme vždy napsat SMS, e-mail nebo zavolat. 

Pondělí – středa 10.00 – 14.30 hod., případně po domluvě jindy 

Čtvrtek – neděle po předchozí domluvě telefonem či e-mailem 

Pro zasmání 

 

mailto:ov.kromeriz@kscm.cz
mailto:ovkscm.km@volny.cz
https://www.facebook.com/KSCMkromerizsko
https://kromerizsko.kscm.cz/
mailto:majkl.kostka@seznam.cz
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